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Katechizm w pigułce - Pierwsze Przykazanie 
Jeden z uczonych w Piśmie (…) zapytał Jezusa: «Które jest pierwsze ze 
wszystkich przykazań?» Jezus odpowiedział: «Pierwsze jest: Słuchaj, Izraelu, 
Pan Bóg nasz, Pan jest jeden. Będziesz miłował Pana, Boga swego, całym 

swoim sercem, całą swoją duszą, całym swoim umysłem i całą swoją mocą».  
Mk 12, 28-30 

Wszyscy chcemy dowiedzieć się i zrozumieć co w życiu jest najważniej-
sze. Mieć jedną zasadę kierującą całym życiem. Pamiętamy może taką piosen-
kę, swego czasu bardzo popularnego zespołu Breakout, gdzie artysta śpiewał o swoich dylema-
tach, gdy był małym chłopcem, a potem gdy był już duży. Najpierw mówiono mu, że najważniejsze 
jest, aby kierować się sercem, potem jednak, gdy dorósł powiedziano mu, że ważniejsze są pienią-
dze i siła. Piosenka nie daje rozwiązania, ale pokazuje, jak bardzo trudno człowiekowi żyć, gdy nie 
ma pewności, co jest najważniejsze w życiu. Gdy człowiek zostaje z tymi pytaniami sam popada w 
zwątpienie. Nie znajduje rozwiązania i chwyta się byle czego błądząc i boleśnie się raniąc.  

A przecież w sercu każdego człowieka jest podstawowe pragnienie szczęścia. Nie znajdzie 
ono jednak zaspokojenia, jeśli nie zwróci się do Tego, który to serce stworzył. Święty Augustyn 
rozpoczyna swoją biografię duchową zatytułowaną „Wyznania” od znamiennych słów: 
„Stworzyłeś nas jako skierowanych ku Tobie. I niespokojne jest serce nasze, dopóki w Tobie nie 
spocznie”. To słowa człowieka doświadczonego długim poszukiwaniem zasady życia, które to po-
szukiwanie bardzo go poraniło, gdy było szukaniem poza Bogiem. Dopiero, kiedy odkrył Boga – 
uwierzył w Niego i Go pokochał – jego serce znalazło pokój, szczęście, sens i spełnienie.  

W naszym poszukiwaniu sensu życia i szczęścia trzeba nam tylko jednego – odkrycia pierw-
szego i najważniejszego przykazania. O nim mówił Pan Jezus cytując Księgę Powtórzonego Prawa: 
„Słuchaj, Izraelu, Pan jest naszym Bogiem - Panem jedynym. Będziesz miłował Pana, Boga twoje-
go, z całego swego serca, z całej duszy swojej, ze wszystkich swych sił” Pwt 6, 4-5. Nie ma innej waż-
niejszej zasady w życiu człowieka. Wszystko, co staje się od tego przykazania ważniejsze, obróci 
się przeciw człowiekowi.  

Warto zauważyć, że to pierwsze przykazanie jest podwójne: słuchać Pana Boga i miłować 
Go. Słuchać, czyli być posłusznym i dzięki temu pokochać. Papież Benedykt XVI rozważając w en-
cyklice „Deus caritas est” to właśnie przykazanie napisał: „Ponieważ Bóg pierwszy nas umiłował, 
miłość nie jest już przykazaniem, ale odpowiedzią na dar miłości, z jaką Bóg do nas przychodzi”. 
Człowiek może kochać Pana Boga dlatego, że Pan Bóg go pierwszy pokochał. My tylko odpowiada-
my na miłość. Dlatego miłość może być przykazaniem, bo najpierw jest ona darem. Nakazać moż-
na tylko taką miłość, która jest odpowiedzią na miłość otrzymaną. Wówczas nie jest ona już naka-
zem ale wdzięcznością, która się po prostu należy. Dlatego właśnie pierwsze przykazanie ma ten 
podwójny nakaz. Najpierw słuchaj. Posłuchaj swojego serca. Posłuchaj innych ludzi. Posłuchaj Ko-
ścioła. Powiedzą Ci o miłości Boga do Ciebie. A wówczas „będziesz miłował Pana, Boga swego, ca-
łym swoim sercem, całą swoją duszą, całym swoim umysłem i całą swoją mocą”. 

Ogłoszenia duszpasterskie na IV Niedzielę Wielkiego Postu, 14.03.2021 
W każdą niedzielę wielkiego postu zapraszamy na Gorzkie Żale z kazaniem pasyjnym o 

16.00. Bezpośrednio po Gorzkich Żalach Msza Święta. Na gorzkich Żalach będziemy zbierać ofiarę 
na dekorację Ciemnicy i Grobu Pańskiego. 

We wtorki wielkiego postu Stowarzyszenie Krwi Chrystusa prowadzi modlitwę koronką do 
Najdroższej Krwi Chrystusa po Mszy o 11.00.  



W piątek Uroczystość Świętego Józefa. Zapraszamy na nabożeństwo Drogi Krzyżowej o 
16.30 dla dzieci, o 17.15 dla dorosłych o 19.00 dla młodzieży. 

W sobotę Wspólnota Duchowej Adopcji Dziecka Poczętego zaprasza na adorację o 10.00 i 
Mszę o 11.00 w intencji obrony życia. W tym roku – poświęconym św. Józefowi, od jego uroczy-
stości, czyli od piątku, aż do uroczystości Zwiastowania Pańskiego, w dni powszednie po Mszy o 
11.00 Wspólnota Duchowej Adopcji będzie prowadzić modlitwę w tygodniu obrony życia. W Uro-
czystość Zwiastowania Pańskiego będzie można podjąć duchową adopcję dziecka poczętego na 
Mszach o 11.00 i 18.00. Serdecznie zapraszamy. 

W nadchodzącą niedzielę rozpoczniemy rekolekcje wielkopostne. Rekolekcje poprowadzi 
ks. Andrzej Kukła, redemptorysta. W niedzielę kazania rekolekcyjne będą na wszystkich Mszach 
Świętych. Plan na dni powszednie podamy w niedzielę za tydzień. Serdecznie zapraszamy.  

Zachęcamy także do korzystania ze spowiedzi. Prosimy, aby nie odkładać jej na ostatnie dni 
przed świętami, aby nie robić wówczas niepotrzebnego, zwłaszcza w tym czasie, tłumu.  

Od przyszłej niedzieli można będzie przy naszym kościele nabywać baranki wielkanocne 
i  aschaliki „Caritas” 

Niedziela za tydzień będzie trzecią niedzielą miesiąca; ofiara z tacy będzie przeznaczona na 
inwestycje w naszym kościele – remont okien pod dachem Arki. 

Ewangelia na dziś i na cały tydzień 
Jezus powiedział do Nikodema: „Jak Mojżesz wywyższył węża na pustyni, tak potrzeba, by wywyż-
szono Syna Człowieczego, aby każdy, kto w Niego wierzy, miał życie wieczne. Tak bowiem Bóg 
umiłował świat, że Syna swego Jednorodzonego dał, aby każdy, kto w Niego wierzy, nie zginął, ale 
miał życie wieczne. Albowiem Bóg nie posłał swego Syna na świat po to, aby świat potępił, ale po 
to, by świat został przez Niego zbawiony. Kto wierzy w Niego, nie podlega potępieniu; a kto nie 
wierzy, już został potępiony, bo nie uwierzył w imię Jednorodzonego Syna Bożego. A sąd polega 

na tym, że światło przyszło na świat, lecz ludzie bardziej umiłowali ciemność ani-
żeli światło: bo złe były ich uczynki. Każdy bowiem, kto się dopuszcza nieprawo-
ści, nienawidzi światła i nie zbliża się do światła, aby nie potępiono jego uczyn-
ków. Kto spełnia wymagania prawdy, zbliża się do światła, aby się okazało, że 
jego uczynki są dokonane w Bogu” (J 3,14-21). 
Gdy człowiek długo przebywa w ciemności i nagłe znajdzie się w pełnym świetle, 
to doznaje bólu oczu. Do tego odwołuje się Pan Jezus w swoim słowie. Jakże ono 

jest boleśnie prawdziwe. Kiedy żyjemy w grzechu dobro wydaje się nam być czymś przykrym. Ktoś, 
kto żyje w grzechu, obecność przy Bogu na Eucharystii odbiera jako przykrą. Dobrze rozważ więc 
co odpowiedzieć, gdy ktoś mówi, że nie chodzi na Mszę.         Ks. Jerzy Czerwień 

Msze Święte w niedziele: 6.30 / 8.00 / 9.30 / 11.00 / 12.30 / 16.00 / 17.30 / 19.00 
Msze Święte w dni powszednie: 6.00 / 6.30 / 7.00 / 7.30* / 8.00 / 11.00 / 18.00 (* nie ma Mszy o 7.30 w środy i pierwsze piątki) 
Spowiedź (w kaplicy pojednania): w niedziele kwadrans przed każdą Mszą Świętą / w dni powszednie: 6.00-8.30; 16.30-18.00. 
Kancelaria parafialna 
Dyżur księdza:         Dyżur siostry: 
poniedziałek – wtorek  16.30-17.45    poniedziałek  nieczynne 
środa – piątek 10.00-10.45 16.30-17.45    wtorek – piątek 09.00-11.00 16.00-18.00 
sobota   10.00-10.45      sobota   09.00-11.00 
W pierwsze piątki miesiąca i święta kancelaria nieczynna 
Dane kontaktowe 
ul. Obrońców Krzyża 1, 31-831 Kraków, kontakt.arkapana@gmail.com; www.arkapana.pl 
Telefon do kancelarii: 12 644 06 24; Telefon do zakrystii: 12 649 52 25; Telefon do księdza dyżurnego: 791 164 081 
Ks. Jerzy Czerwień  12 68 08 204  Ks. Józef Zieliński  12 68 08 205  Ks. Krzysztof Biros 12 68 08 206 
Ks. Rafał Starzak  12 68 08 207  Ks. Władysław Kądziołka 12 68 08 208   Ks. J. Mieczkowski 12 68 08 210 
Ks. Adam Trzaska  12 68 08 212  Ks. Michał Kania  12 68 08 213  Ks. Bogdan Mosur 12 68 08 215 
Ks. Andrzej Małysa  12 68 08 217 
Numer rachunku bankowego parafii: 37 1020 2906 0000 1202 0086 9321  

Paradoks cierpiącego. Czwarty odcinek rekolekcji wielkopostnych „Gościa”. Habemus papam. Podsumowanie 
8 lat pontyfikatu papieża Franciszka. Walka nie tylko o cegły. Kościół to główny konserwator zabytków. 


